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7524 SAYILI KANUNLA YAPILAN 
VERGİ DÜZENLEMELERİ ÖZETLE 
AŞAĞIDAKİ GİBİDİR.

A) KURUMLAR VERGİSİ 
KANUNUNDA YAPILAN 
DEĞİŞİKLİKLER

Geçmiş yıl zararlarının asgari kurumlar 
vergisi matrahına ulaşırken indirim 
olarak dikkate alınıp alınmayacağına 
dair madde metninde herhangi bir 
hüküm yer almamaktadır. Bu konunun 
Hazine ve Maliye Bakanlığı tarafından 
yapılacak açıklama ile netlik kazanması 
gerekmektedir.

Büyük Önder Gazi Mustafa Kemal komutasındaki ordunun 26 
Ağustos'ta başlayıp 30 Ağustos'ta zaferle sonuçlanan Büyük Taarruz ve 
Başkomutanlık Meydan Muharebesi’nin 102. Yıldönümü tüm yurtta 
törenlerle kutlanıyor. 1919’da Gazi Mustafa Kemal’in “Ya istiklal ya 
izmihlal” diyerek başlattığı büyük kurtuluş mücadelesinin 30 Ağustos’ta 
zaferle taçlandırılmasının yıldönümünde çeşitli etkinlikler düzenlenecek.

Büyük Zaferin 102. yıldönümü

Son gelen verilerin, ekonomideki yavaşlamanın göstergesi 
olduğunu ifade eden GTO Başkanı göstergeleri sıraladı:

İşsizlik artıyor, tüketici güveni azalıyor
Kredi kullanımında yavaşlama var

Sanayi üretimi geriliyor
Perakende satış hacmi düşüyorşüyor

“Enflasyonun ülke ekonomisi, işletmelerimiz ve halkımız 
için büyük bir tehdit olduğunu biliyoruz” diyen GTO Başkanı 
Tuncay Yıldırım, meclis toplantısında yaptığı konuşmada, 
“Son gelen ekonomik verilerin, ekonomideki yavaşlamanın 
göstergesi niteliğinde olduğunu belirterek “Sanayi üretimi 
geriliyor, perakende satış hacmi düşüyor, otomobil ve hafif ticari 
araç satışlarında düşüş var, işsizlikte artış söz konusu, tüketici 
güven endeksinde gerileme, kredi kullanımında yavaşlama var… 
Uygulanan ekonomik programın bu sonuçları doğuracağını 
bekliyorduk. Enflasyonun düşmesi için ekonomide soğuma 
gerekiyordu şu an onu yaşıyoruz. Bir süre daha da yaşayacağız….  
O nedenle önceliğimiz elbette enflasyonun düşmesi…” dedi.

İhaleler ve skandallarla gündeme gelene Gaziantep Büyükşehir Belediyesi, bu defa AKP Şehitkamil İlçe 
Başkanına ve Şehitkamil İlçe Kadın Kolları Başkanı'na şoförlü iki araç tahsisi ile gündemde… Vatandaştan 

tasarruf yapması istenirken, belediyelerin har vurup harman savurma yeri olması dikkat çekiyor

Belediyenin değil, bu kentin 
parasını peşkeş çekiyorlar!

‘Bir siyasi partinin Kadın Kolları veya ilçe başkanına bu kentin parasını peşkeş çekmek çok yanlış’ diyen Gaziantep 
Büyükşehir Belediye Meclis Üyesi Hasan Şencan, ‘’Tahsis edilen araçlar kiralık. Belediyenin parasıyla maaşlı şoförlü araç 

kiralanacak. Bu araçlar da alınıp belediyelerle alakası olmayan şahıslara verilecek. Böyle bir şey olabilir mi?’’ sorusunu sordu. 
AKP siyasetçilerinde 

fazlasıyla metal 
yorgunluk var

Şencan, ‘İlk paylaşımımda ‘Bu araçlar 
bu şahıslarda, araçları alın, tüyü 
bitmemiş yetimin hakkı var, günahtır. 
Sakın başka araçlarla değiştirmeyin 
takip ediyorum’ dedim. Kadın kollarına 
verilen aracı şoförüyle birlikte çektiler, 
ancak yerine başka plakalı şoförlü 
araç verdiler. Belediyeler, doğumdan 
ölüme kadar insanın hayatına temas 
etmek için kuruldu. Yapılan yanlışların, 
haksızlıkların ve adaletsizliklerin önüne 
bir türlü geçemiyorlar. Genel Başkanları 
‘Metal yorgunluk’ diyor ya gerçekten 
Gaziantep’teki AKP siyasetçilerinde 
fazlasıyla metal yorgunluk var’’ 
ifadelerini kullandı.
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Elektrik faturaları 
gittikçe yüklü geliyor

Mortgage büyük 
bir avantaj, ama... 

Dolar arttıkça elektriğe sessiz 
sedasız zam yapılıyor. Ayda 60 
kilovat yakan bir ev 19 liradan para 
öderken, 300 kilovat yakan başka 
bir ev 34,5 liradan ödeme yapıyor. 
Bu fiyatlara yüzde 10 KDV ve yüzde 
3,5 da TRT payı ekleniyor. Elektrik 
faturalarının bankalara yatırılması 
sırasında uzun kuyruklar meydana 
geliyor.

Emlakçılar umutlu değil... 

Emlakçılar, hükümetin uzun 
vadeli kredilerle dar gelirliyi 
konut sahibi yapma projesinden 
(Mortgage) pek umut değil. Bir 
bölümü, gecelik devalüasyonlarla 
büyük krizler yaşayan bir ülkede 
insanların uzun vadeli kredi 
riskinin altına girmeyeceği 
görüşünü ileri sürüyor.

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

20 Mart 2012 tarihli yazısıdır.

 Bir siyasi aşk masalı… 
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Sabık Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı 
Celal Doğan, büyük aşkı, sevgili CHP’sine 
nihayet döndü. 

Dönüş Aziz İstanbul’un romantik ilçesi 
Beşiktaş’tan olmuş.

Onlar erdi muradına biz çıkalım kerevetine…
Dönüş masalını duyalı epey oluyor ama ancak 

bugün yazmak kısmet oldu.
Aklıma ilk gelen General MacArthur’un 

tarihe geçen ünlü sözü oldu: “I shall return/
Geri döneceğim.”

Çağımızın en tartışmalı kişiliklerinden olan 
General MacArthur, çarpıcı kariyerinin öznesi 
olan bu sözü 1942’de Japon ordusu karşısında, 
Filipinler’den çekilirken söylüyor.

Güvenli ödeme sistemi ile 
birlikte dolandırıcılık sona erecek

Ticaret Bakanlığı'nca 
hazırlanan Motorlu Kara 
Taşıtlarının Ticareti 
Hakkında Yönetmelik, 
Resmi Gazete'de 
yayımlanarak yürürlüğe 
girdi. ikinci el araç 
alım satım işlemlerinde 
Güvenli Ödeme 
Sistemi'nin herkes 
tarafından kullanılması 
zorunlu hale getirildi 

Antep halkı ağır vergi 
yükü altında eziliyor

Halkın ağır vergi yükü altında 
ezildiğini vurgulayan Demokratik 
Bölgeler Partisi Meclis Üyesi Avni 
Binici, üretimin durma noktasına 
geldiğini, işletmelerin küçülmeye 
gittiği ya da kepenklerini 
kapattığını dile getirdi

10 yaşındaki çocuk gürültü yapıyor diye 
mahalle manavı tarafından öldürüldü

Aramızdaki katil ruhlular!
Gaziantep'te 10 yaşındaki bir çocuğun, 

gürültü çıkardığı iddiasıyla mahallenin 
manavı tarafından öldürüldüğü iddia edildi.

Şahinbey ilçesi Güzelvadi Mahallesi'nde 
meydana gelen olayda, 10 yaşındaki bir 
çocuk, aynı mahallede manav olan ve ismi 
belirsiz bir kişi tarafından öldürüldü.

IOM ve AB Desteğiyle 31 bin 500’den 
fazla kişiye hayati yardım sağlandı

Kuzeybatı Suriye'deki insani 
durum kötüleşmeye devam ediyor

13 yıllık çatışmanın ardından, Kuzeybatı 
Suriye'deki insani durum kötüleşmeye devam 
ediyor. 4.2 milyon kişi temel ihtiyaçlarını karşılamak 
için yardıma muhtaç durumda ve yerinden edilmiş 
insanların sayısı 2024 yılında artış gösterdi

Şehir içi toplu taşıma 
araçlarına "yolcu" 
olarak binen sivil trafik 
polislerimiz, sürücülerin 
kurallara uyup uymadığını 
kontrol ediyor.  27-29 
Ağustos tarihlerinde 
yapılan denetimlerde; 
durağa yanaşmadan yolcu 
indirme/bindirme yapan, 
seyir halinde telefonla 
konuşan ve kırmızı 
ışık ihlali yapan 4 araç 
sürücüsüne 8.094 lira cezai 
işlem uygulandı.Haber 
Merkezi

Toplu taşıma 
araçlarına yolcu 
gibi binip denetim 
yapıyorlar

Hasan 
Şencan

Avni Binici
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Eski Garajlar Türkmenler Cd.No:50 (Büyük Veliç Oteli 
200 mt.Yukarısı,iran pazarı yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 250 27 00
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Telefon : 05526742624
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PELIN ECZANESİ
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Telefon : 03422207711
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ŞEHİTKAMİL

Telefon : 05512330555
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Aykut Tuzcu’nun 
20 Mart 2012

tarihli yazısıdır

Sabık Gaziantep Büyükşehir Belediye 
Başkanı Celal Doğan, büyük aşkı, 
sevgili CHP’sine nihayet döndü. 

Dönüş Aziz İstanbul’un romantik 
ilçesi Beşiktaş’tan olmuş.

Onlar erdi muradına biz çıkalım 
kerevetine…

Dönüş masalını duyalı epey oluyor 
ama ancak bugün yazmak kısmet oldu.

Aklıma ilk gelen General 
MacArthur’un tarihe geçen ünlü sözü 
oldu: “I shall return/Geri döneceğim.”

Çağımızın en tartışmalı 
kişiliklerinden olan General 
MacArthur, çarpıcı kariyerinin öznesi 
olan bu sözü 1942’de Japon ordusu 
karşısında, Filipinler’den çekilirken 
söylüyor.

Dediğini de yapıyor, Japonya’nın 
demokratikleşmesinde üstlendiği 
liderlikle geri dönen MacArthur, 

ABD’de büyük halk desteği ile 
karşılanıyor, başkanlığa aday 
gösterilmek isteniyor, ama zaman 
içinde eski şöhretini yitiriyor ve tarihin 
derinliklerine gömülüyor.

O bir askerdi, Celal Doğan ise hep 
militarizm karşıtı bir siyasetçi olmuş. 
Bu yönüyle değil, MacArthur’un hep 
kazanma odaklı, inatçı tavrı, egosu ve 
de narsist kişiliği ile bağlantı kurmak 
bir an için kafamda şimşek gibi parladı.

Ama öyle değil…
Sözlerini Ahmet Zeki Akman’ın 

yazdığı platonik şarkı, CHP ile 
özdeşleştirdiğim Celal Doğan ikilisini 
tasvir edebilir mi ne dersiniz?

Ne senle yaşanıyor ne de sensiz oluyor
şu garip bomboş dünyada
Ne kahrın çekiliyor ne dertlerin 

bitiyor
Gülmüyor şu yüzüm gülmüyor
Önemsiz bir not:
Baykal ve Sav’ın belirleyici olduğu 

CHP Beşiktaş İlçesi’nden Celal Doğan 
aynı zamanda delege seçildi.

Bir siyasi aşk 
masalı…

Erbakan’a sevgim...
Erbakan’ın gizli, saklı ne kadar 

serveti varsa ortaya dökülüyor. 
Kardeşler arasındaki adaletli 

olmayan paylaşma bize yaradı, 
olup biteni öğrenmeye başladık.

Bunlar benim Erbakan’a karşı 
olan düşüncelerimi, duygularımı 
etkiledi. Erbakan’ı sevdiğimi 
hissetmeye başladım. O servetin 
içinde bir vatandaş olarak benim 
de minnacık bir hakkım varsa, 
Hoca’ya helali hoş olsun.

Gazetelere intikal eden, gizli ve 
saklı kalanlar da dahil Hoca’nın 
bütün servetini alt alta topladım, 
önce 2 ile, sonra 5 ile, olmadı 10 
ile çarptım, yine de tanıdığım 
bazı siyasetçileri serveti kadar 
etmedi!

Ben bu Hoca’yı nasıl sevmem ki!
Yemin ederim, çok ama çok 

mütevazıymış.
Nurlar içinde yatsın! 

Eşek hakiyesi!..
İzmir’de yayın yapan Ege 

FM adlı radyo kanalında, 
‘’Fırtına Serdar’’ adlı sohbet 
programında trafik sorunu 
ele alındı ve şu fıkra anlatıldı:

“Adamın biri eşeğine 
binmiş gidiyormuş. Trafik 
polisi dalga geçmek istemiş 
ve adamı durdurmuş. 
Ehliyetini ve evraklarını falan 
istemiş sonunda da ‘Cezayı 
kime yazalım, sana mı eşeğe 
mi?’ diye sormuş. Adam 
da ‘Bana yazın, eşeğin sicili 
temiz kalsın. Büyüyünce 
polis olacak’ cevabını 
vermiş.’’

Bu fıkraya kızan İzmir 
Emniyet Müdürlüğü, 
RTÜK’e başvurdu ve ‘’Kişi 
ya da kuruluşları eleştiri 
sınırları ötesinde küçük 
düşürücü, aşağılayıcı 

ifadeler kullanıldığı’’ 
gerekçesiyle radyo kanalının 
cezalandırılmasını istedi.

RTÜK üyeleri ise, 
“Ülkemizde, farklı meslek 
gruplarıyla ilgili anlatılan 
birçok fıkra vardır. 
Programda anlatılan 
fıkranın da mizahi bir 
bakış açısıyla ele alındığı 
düşünülmektedir’’ görüşü ve 
oy çokluğuyla cezaya gerek 
görmedi.

RTÜK’ün bu kadar 
hoşgörülü, mizahtan 
anlayanlar olduğunu 
doğrusu bilmiyordum. Fıkra 
biraz ağır ama mizah olduğu 
da aşikar.

Bu açıdan en öne çıkan 
başlık, ilk 100’e giren birçok 
kişi ve kurumun adını 
gizlemesi oldu. Gelir vergisi 
listesindeki ilk 100 kişinin 73, 
kurumlar vergisi listesindeki 
ilk 100 şirketin ise 34’ü adını 
gizledi. Bu sayılar 2022 vergi 
dönemi için sırasıyla 75 ve 
38’di. Yine 2023 için 4 milyon 
541 bin 644 mükellef gelir 
vergisi, 1 milyon 111 bin 
944 mükellef ise kurumlar 
vergisi beyannamesi verdi. 
Beyan edilen matrahlar, 
2022 dönemine göre gelir 
vergisinde yüzde 98.5 artışla 
682.4 milyar lira, kurumlar 
vergisinde yüzde 31.9 artışla 
3.8 trilyon lira oldu.

İsim saklama ekonomideki 

önemli bir hastalığı işaret 
ediyor

GİB'in listesine göre gelir 
vergi rekortmenlerinde ilk 
üç geçen yıla göre değişmedi. 
İlk sırayı 1 milyar 953 
milyon TL'lik tahakkuk 
ile Cumhurbaşkanı Tayyip 
Erdoğan'ın damadı da olan 
Baykar Yönetim Kurulu 
Başkanı Selçuk Bayraktar 
aldı. Bayraktar'ı, 1 milyar 683 
milyon TL’lik tahakkuk ile 
Baykar Genel Müdürü Haluk 
Bayraktar, 480.1 milyon TL 
tahakkuk ile Rahmi Koç takip 
etti. İlk 10’daki isimlerden 
dört, altı, sekiz, dokuz ve 
10’uncu sıradakiler isimlerini 
gizlerken Koç Topluluğu’ndan 
İpek Kıraç (323.3 milyon TL) 

beşinci, Ömer Koç (261.8 
milyon TL) yedinci sırada yer 
aldı.

Kurumlar vergisinde ise ilk 
sıraları bankalar aldı. Bu yıl 
birinci sırada 22.7 milyar TL 
tahakkuk ile Ziraat Bankası 
yer aldı. Ziraat’i 21.9 milyar 
TL ile Garanti BBVA, 12.6 
milyar TL ile Akbank izledi. 
Merkez Bankası’nın son 
yıllarda olduğu gibi 2023’te de 
ilk sırayı alamaması bir kez 
daha dikkat çekti. 2023’te reel 
sektör tarafında ilk 10’a giren 
şirketler ise 6.3 milyar TL ile 
Mercedes-Benz Türk (9.) ve 
5.8 milyar TL ile TEİAŞ (10.) 
oldu.

Mükellefin adını 
gizlemesinin birden çok 
nedeni olduğunu belirten 
Prof. Dr. Aziz Konukman, "Bu 
sayısın olağanüstü seviyeye 
çıkması ekonomideki önemli 
bir hastalığı işaret ediyor. 
Ekonominin yavaşlaması 
ve nakit sıkıntısı yaşanması 
sonucu tefecilik yoğunlaştı. 
Yasal çalışan ikrazatçılar 
ve faktoring şirketlerinin 
kazançlarında büyük artış 
görülüyor. Bu kişilerin işleri 
gereği isimlerini açıklamak 
istemez" dedi. 

Bireysellerde gizlenme 
eğilimi daha yüksek

Gelir dağılımındaki 
bozulmanın, toplumun bu 
listeye bakışını değiştirdiğini 
vurgulayan Prof. Dr. Binhan 
Elif Yılmaz ise, “Normalde 
bir prestij ve sosyal ödül 
olan bu listede yer almak 

toplum öfkesini çekebiliyor. 
Adını gizleyenler de kâr 
zarar hesabı yaparak bu 
sosyal ödülden mahrum 
olmayı göze alıyor. Bir de 
tabi vergi sisteminde hep 
'Nereden buldun' sisteminin 
geleceği konuşuluyor. Bu 
sorudan kaçmaya da çalışıyor 
olabilirler" dedi. 

Kurumlar vergisinde kendini 
gizleyen isimlerin gelir 
vergisindeki listeden daha 
az olduğuna dikkat çeken 
Yılmaz, “Bu da bireysellerde 
gizlenme eğiliminin daha 
yüksek olduğunu gösteriyor. 
Gelir vergisi rekortmenlerinin 
şirketlerinin kurumlar vergisi 
rekortmenlerinde yer almama 
sebebine gelince bu kâr 
payı almayla ilgilidir. Yani 
Bayraktarlar şirketten kâr payı 
almışlar bu da doğal olarak 
gelir vergisine yansımış” diye 
konuştu.

10 yıldır rekortmen listesine 
giren bu yıl 15'inci sırada 
yer alan Avukat Gönenç 
Gürkaynak ise, "Ben gurur 
duyuyorum, bu gizlenme işi 
mantıklı gelmiyor, gerekçeleri 
araştırılmalı" dedi. Her 
yıl rekortmen olmasına 
karşın vergi incelemesi 
geçirdiğini de hatırlatan 
Gürkaynak, "Benden kat ve 
kat lüks hayatlar yaşayanlar 
denetlenmezken her yıl listede 
olan ben sık sık inceleme 
geçiriyorum. Bu da normal 
değil, kamu kaynakları bu 
inceleme ile boşa harcanıyor" 
diye konuştu.cumhuriyet

İlk 100’lük listelere giren 73 gelir ile 34 kurumlar vergisi rekortmeni kendini sakladı… 
Prof. Dr. Aziz Konukman mükellefin adını gizlemesinin ekonomide hastalığa işaret 

ettiğini vurgularken Prof. Dr. Elif Yılmaz gelir dağılımındaki bozulmaya dikkat çekti.

Nereden buldun sorusundan Nereden buldun sorusundan 
kaçmaya çalışıyorlar!kaçmaya çalışıyorlar!

Son dönemde vergi gelirlerinin artırılmasıyla ilgili tartışmalar çok yönlü devam ederken Gelir İdaresi Başkanlığı’nın 
(GİB) 2023 yılıyla ilgili dün açıkladığı rekortmenler listesi bir kez daha önemli detaylar ortaya koydu.

Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK) ve Ticaret Bakanlığı 
işbirliğiyle oluşturulan 
temmuz ayına ilişkin geçici 
dış ticaret verileri açıklandı.

Buna göre, Genel Ticaret 
Sistemi kapsamında ihracat, 
temmuzda geçen yılın aynı 
ayına kıyasla yüzde 13,8 
artışla 22 milyar 510 milyon 
dolar, ithalat ise yüzde 
7,8 düşüşle 29 milyar 805 
milyon dolar oldu.

Dış ticaret açığı, 
temmuzda geçen yılın 
aynı ayına göre yüzde 
41,8 azalarak 7 milyar 295 
milyon dolara geriledi.

İhracatın ithalatı karşılama 
oranı, Temmuz 2023'te 
yüzde 61,2 iken geçen ay 
yüzde 75,5'e yükseldi.

Ocak-temmuz döneminde 
ise ihracat, geçen yılın 
aynı dönemine göre yüzde 
4,1 artışla 148 milyar 738 
milyon dolar, ithalat ise 
yüzde 8,3 azalarak 198 
milyar 676 milyon dolar 
olarak gerçekleşti.

Ocak-temmuz döneminde 
dış ticaret açığı yüzde 
32,4 azalışla 73 milyar 857 

milyon dolardan 49 milyar 
938 milyon dolara geriledi.

İhracatın ithalatı 
karşılama oranı Ocak-
Temmuz 2023 döneminde 
yüzde 65,9 iken bu yılın 
aynı döneminde yüzde 
74,9'a yükseldi.

Enerji ürünleri ve parasal 
olmayan altın hariç 
ihracat, temmuzda yüzde 
13 artarak 18 milyar 157 
milyon dolardan 20 milyar 
524 milyon dolara çıktı. 
Temmuzda enerji ürünleri 
ve parasal olmayan altın 
hariç ithalat yüzde 4,2 
azalışla 24 milyar 536 
milyon dolardan 23 milyar 
506 milyon dolara düştü.

Enerji ürünleri ve parasal 
olmayan altın hariç dış 
ticaret açığı temmuzda 2 
milyar 982 milyon dolar 
olarak gerçekleşti.

Dış ticaret hacmi yüzde 
3,1 artışla 44 milyar 30 
milyon dolar oldu. Söz 
konusu ayda enerji ve altın 
hariç ihracatın ithalatı 
karşılama oranı yüzde 
87,3 olarak belirlendi. 
Cumhuriyet

Dış ticaret yılın ilk yarısında 
50 milyar dolar açık verdi

İhracat 22 milyar 510 milyon
İthalat 29 milyar 805 milyon

İhracat 2024 yılı Temmuz ayında, bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 13,8 artarak 22 milyar 510 milyon dolar, 
ithalat yüzde 7,8 azalarak 29 milyar 805 milyon dolar 
olarak gerçekleşti. Temmuz ayında dış ticaret açığı bir 
önceki yılın aynı ayına göre yüzde 41,8 azalarak 12 milyar 
532 milyon dolardan, 7 milyar 295 milyon dolara geriledi. 
İhracatın ithalatı karşılama oranı 2023 Temmuz ayında 
yüzde 61,2 iken, 2024 Temmuz ayında %75,5'e yükseldi.
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Elektrik faturalarının bankalara 
yatırılması sırasında meydana gelen 
uzun kuyruklar, vatandaşların çektikleri 
çile, fazla gelen elektrik faturaları, kaç 
kilovattan sonra daha fazla elektrik parası 
ödendiği ve diğer sorunları Kahraman 
Gazi TEK il işletme müdürü Cemil 
Bozkurt'la tartıştık. Edindiğimiz bilgileri 
ve tavsiyeleri veriyoruz. 

Bozkurt, ilk olarak enerji tasarrufunu 
dile getirdi. İki lambadan birisinin mutlaka 
sön dürülmesi gerektiğini vurgulayarak: 
«Aydınlatmada ve TV de kullanılan 
elektrik tutarı ayda 60 kilovatı geçmez. 
Bunun için de kilovat başına 19 lira 
ödenir. Elektrikli ısıtıcı, motorlu araçlar, 
videolar vs. kullanılması halinde sarfiyat 
kendiliğinden anormalleşir. «Elektrik 
enerjisi tasarrufunu sadece kendimiz 
için değil, milletimiz için de yapmak 
zorundayız. Başka ülkelerden para 

ödeyerek alıyoruz” dedi.
TEK de eleman bulunmamasından 

yakınan Cemil Bozkurt: 
«Tahsildarlarımızın çoğu okur yazar. 
Elektrik sayaçlarını doğru dürüst 
okuyamıyor. Bu yüzden hatalar olabiliyor. 
En az lise mezunu yeni elemanlar istedim, 
vermediler.» Tahsilatların kolaylaştırılması, 
banka önlerindeki kuyruklar konusunda 
bilgi veren Bozkurt: «Vatandaşa eziyet 
eden, şu saatte gelerek parayı yatıracaksın, 
diyen bankalarla olan ilişkilerimizi kestik. 
Abonelerimizin çektiklerini görerek 
üzülüyoruz.

«Kolay tahsilat için Karşıyaka'yı pilot 
bölge olarak seçtik. Burada kurduğumuz 
büroda memurlarımız vatandaşın ayağına 
giderek kapısında elektrik parasını alacak. 
Memur sayımız artınca aynı uygulamayı 
tüm şehir de yapacağız.» dedi. 

Elektrik sarfiyatının fazla görülmesi, 

çok yüksek ücretlilerin talep edilmesi 
konusunda da Bozkurt şunları söyledi: 
«Meskenlerde elektriğin kilovatı 19 liradır. 
60 kilovatı geçtikten sonra 240 kilovata 
kadar 27.5 lira alınır. 300 kilovattan sonra 
da 34.5 lira alıyoruz. Bunların üzerine 
yüzde 10 KDV ile yüzde 3.5 de TRT payı 
eklenecek. Hesaplamayı her abone buna 
göre kolayca yapabilir. Bir de fazla bir şey 
tutmayan bakım masrafları eklenir.

Bunların yanı sıra bir de gizli, sessiz 
zamlar vardır. Akaryakıta her zam yapılışta 
aynı oranda elektriğin kilovatına da 
zam gelir. O kadar sık yapılıyor ki bu iş, 
elektriğin şimdiki kilovatı kaç lira deseniz 
akılda tutmak mümkün olmuyor. Bundan 
sonraki hesaplamalarda abonelerimiz 
bunları da göz önünde tutmalıdır. Tekrar 
ediyorum. Enerji tasarrufundan başka 
çaremiz yok. Bunu aklımızdan hiçbir 
zaman çıkarmamalıyız.»

Elektrik faturaları Elektrik faturaları 
gittikçe yüklü geliyorgittikçe yüklü geliyor

Dolar arttıkça elektriğe sessiz sedasız zam yapılıyor. Ayda 60 kilovat yakan bir 
ev 19 liradan para öderken, 300 kilovat yakan başka bir ev 34,5 liradan ödeme 
yapıyor. Bu fiyatlara yüzde 10 KDV ve yüzde 3,5 da TRT payı ekleniyor.

Anneler Derneği, bir de 
orman yetiştirmek istiyor.

Anneler Derneğinin faaliyetlerini 
sık sık gazetelerden okuyoruz. Dernek 
üyeleri elde olan olanaklar ölçüsün de bir 
şeyler yapabilmek için yoğun bir çalışma 
içindeler. Derneğin Anneler İlkokulundan 
sonra birde yurt yaptırmak için gerekli 
bir takım hazırlıkları tamamlamış olması 
üzerine Anneler Demeği Başkanı Süheyla 
Tahaoğlu’ndan yurt konusundaki gelişmeler 
ve derneğin ilerideki çalışmaları hakkında 
bilgi aldık. 

Soru: Bir öğrenci yurdu yaptırmak için 
derneğinizin uzun zamandan beri çalışmaları 
sürüyordu. Şimdi yurt için arsayı temin 
edebildiğinizi öğrendik. Arsa nerede, kaç 
metrekare, kaça alındı ve şimdiye kadar ne 
kadar para temin edildi? 

Cevap: Yurt için bin 500 metrekarelik arsayı 
temin ettik. Arsamız Binevler semtinde, 

Binevler durağıyla yeni yapılan doktor 
villalarının arasındaki kısımda yer alıyor. 
Şu anda yardımsever Gazianteplilerden 
topladığımız 15 milyon lira bankada duruyor.

Soru: Binanın proje çalışmaları ne aşamada, 
temeli ne zaman atılacak?

Cevap: Şu anda ücretsiz çizilen projeler var. 
İçinden en güzelini seçeceğiz. Bu işi yapmış 
olmak için değil, uzun vadeli, geleceğin 
ihtiyaçlarına cevap vermesi için yapmak 
istiyoruz. Şimdi teknik bir komite kurduk. 
Bu komitede Prof. Alp Esin, mimar Şahap 
Güneyligil, Yüksek makina mühendisi 
İbrahim Tuğsuz, yüksek ziraat mühendisi 
Çevik Çakmur, iş adamı Selahattin Öztahtacı, 
Doktor Korkut Tahaoğlu ve eczacı Mehmet 
Üzmen bulunuyor. Proje bittiği anda biz 
ödemeleri yapacağız harcamalar bu teknik 
komite eliyle yapılacak. Şu anda tabelamız 
bile yazıldı, önümüzdeki günlerde arsanın 
etrafını çevirttirerek levhamızı astıracağız.

Anneler Derneği 200 kişilik 
kız öğrenci yurdu yaptıracak

Dernek Başkanı Süheyla Tahaoğlu, yurdun sadece yüksek 
öğretim görenler için olmadığını, Anadolu Liselerini 
kazanan yabancı kızlarla, köylerde ilkokulu bitirip şehre 
gelecek köylü kızlarının da yararlanacağını söyledi. 

Şehrimize gelen sterilize sütlerin bayat 
olduğu şikayet konusu yapılmaktadır. 
«Bir aylık sütün ne yararı olur» diyenlerin 
yanında, bayat sütün besin maddesi 
olmaktan çıkacağını iddia edenler de vardır. 
İmal tarihinden bir ay sonra şehrimize gelen 

sterilize sütlerin kutusu üzerindeki tarihlerin 
en az 25 günlük olduğunu gazetemize 
telefonla söyleyen vatandaşlar, Gaziantep’in 
bu kadar ihmal edilmesine neden göz 
yumulduğunu sormakta ve ilgililerin 
dikkatinin çekilmesini istemektedirler.

Piyasaya gelen sütler bayat 
Yağış toplamı gecen yıldan 20 kilo 

az Dün gece şehrimize 21 kilogram 
yağmur düştü. Sabaha kadar aralıklı 
olarak düşen yağmur gök gürültüleri 
arasında, zaman zaman elektrikli ve 
şimşekli bir havada geçti

Bu yıl toplam olarak şehrimize 426 
kilogram yağış düştü, geçen yıl aynı 
süre içinde ise 445 kilogram toplam 
yağış düşmüştü. Bu yıl geçen yıla 
oranla 20 kilogram daha az yağmur 
düştü. 

Dün gece şehrimize 
21 kilo yağmur düştü 

Bu durum evsiz insanlar 
için olumlu bir proje 

Uzun vadeli krediyle ev sahibi imkanının 
dar gelirli insanların lehine olacağını, ancak 
yıllardır ekonomik istikrar hasreti çeken 
insanların halen devlete karşı güvensizlikleri 
bulunduğunu belirten Emlakçı Mehmet 
Köseler, "Uzun vadeli kredilerle ev sahibi 
olmanın kirada oturan insanlar için büyük bir 
avantaj olduğunu düşünüyorum. Kredi ile ev 
sahibi olmaya çalışan insanlar ilk başta sıkıntı 
çekebilir, ancak evin içine geçtikten sonra 
rahatlayacaklarına inanıyorum. Çünkü uzun 
vadeli kredi olanaklarıyla ev sahibi olmak 
isteyenler, zaten kiracı oldukları için, her ay 
düzenli olarak kira ödüyorlar. En azından bu 
kez kira öder gibi ödedikleri bu ücretlerin 
karşısın da bir ev sahibi olacaklar. Bu durum 
evsiz insanlar için bir avantaj dedi. 

Kafasında atıp tutuyor, ancak çekiniyor da 
Uzun vadeli kredi ile konut sahibi olmayı 

pek çok kişinin istediğini, ancak bir 
güvensizlik de yaşadıklarını, bu belirsizlik 
sürecinin devam etmesinin emlak piyasasında 
da durgunluk yarattığını söyleyen Köseler, 
"Halkımız bir anda devalüasyonla paranın 
değerinin düştüğünü, bankaların kredi 
faizlerini yükselttiğini, hatta kredi süresi 
bitmeden alacaklının tahsilat yoluna gittiğini 
gördü. Bu nedenle uzun vadeli kredi ya da 
yatırım insanlarımızı korkutuyor. Bilse ki 
paranın değeri aynı kalacak. Dolarda ve 
Euro'da beklenmedik bir hareket olmayacak. 
Uzun vadeli yatırımdan ve krediden 
korkmayacak. Ancak bu tür olağan koşullara 
alışkın olmadığı için hep bir korku ve 

çekinceyle bu konuyu kafasında atıp tutuyor. 
Hala uzun vadeli yatırımlardan korkuyoruz. 
Çünkü birkaç yıl sonrası için paranın akıbeti 
belli değil" diye konuştu.

Mantar gibi toplu konutlar türüyor 
Tüm çekince ve kaygılara rağmen uzun 

vadeli kredi ile ev edinmeye ilginin fazla 
olacağını, ancak bu belirsiz sürede emlak 
piyasasındaki durgunluğun devam edeceğini 
ifade eden Köseler, "Yılbaşından beri emlak 
piyasası çok durgun. Herkes bir bekleyiş 
içinde. Sadece bende durgunluk olduğunu 
düşünüyordum, diğer arkadaşlarım da 
yılbaşından bu yana yüzde 80 oranda 
durgunluk olduğunu söyledi. İnsanlar parasını 
nasıl değerlendireceği konusunda endişeli. 
Konut yatırımcıya her zaman kazandırır. Halk 
bunun bilincinde, bir taraftan kooperatifler, 
bir taraftan toplu konutlar mantar gibi 
türüyor" şeklinde açıklama yaptı. 

Önce toplumun gelir seviyesi yükseltilmeli 
Uzun vadeli kredi ile ev sahibi olmayı 

arzulayan kesimin gelir seviyesinin düşük 
olduğunu, bu şartlarda günlük yaşamlarını 
bile sürdürmekte sıkıntı çekenlerin ne 
kadar düşük miktar olursa olsun krediyi 
ödeyemeyeceğini ifade eden Emlakçı Mehmet 
Özkabalcı ise, "Dar gelirli insanlar 30 yıl borç 
ödemeyi göze alamaz. Geliri iyi olanlar ise 
zaten diledikleri zaman nakit alma şansına 
sahip. Kredi olanağından ön- ce insanların 
gelir seviyesinin artırılmasının bir yoluna 
bakılmalı. Gelir adaleti mümkün olduğu 
kadar eşitlenmeli diye düşünüyorum" dedi. 

Önce cazip bulsalar da daha 
sonra yarı yolda kalacaklar 

Eve ihtiyacı olanların büyük bölümünün 
350 milyon lira olan asgari ücretle çalıştığını, 
asgari ücretlilerin yaşamları boyunca sürekli 
borçla yaşadıkları için ek bir ödemeyi 
kaldırmalarının mümkün olmayacağına 
işaret eden Özkabalcı, "Uzun vadeli kredilerle 
ev sahibi olmak memurun, küçük esnafın 
ve işçinin işi değil. Çünkü bu insanlar 
değil kredi ile ev almak mevcut giderlerini 
karşılamakta zorlanıyor. Bu nedenle ben uzun 
vadeli kredilerle konut sahibi olayına sıcak 
bakacaklarına inanmıyorum. Ancak ilk etapta 
bu olay insanlara çok cazip gelebilir, fakat 
daha sonra ödeyemeyen insanlar yarı yolda 
kalarak hazır ki birikimlerden de olacaklardır" 
diye konuştu. 

Siyasi bir proje 
Emlakçı Bilal Atmaca, piyasada nakit 

olmadığı için emlak piyasasının çok durgun 
olduğunu, uzun vadeli kredi açıklamalarının 
ise bu durgunluğu daha da artırdığını 
söylerken, "Uzun vadeli kredi ile konut 
edinme projesi siyasi bir karar. 'Bak biz fakir 
fukara için bu olanakları yarattık' diye yapılan 
bir uygulama. Siyasi bir projenin daha sonraki 
süreçlerde nasıl ve ne şekilde devam edeceğini 
kimse kestiremez. 20- 30 Yıl içinde hükümet 
değişebilir, yeni gelen hükümet bu projeye 
ne kadar sahip çıkar ve destekler bu belli 
değil. Bunun için insanlar tedirgin. Hem mal 
sahibi olmak istiyor, hem de korkuyor" dedi. 
Uzun vadeli kredi ile ev sahibi olmak isteyen 
vatandaşların şartlarını çok iyi değerlendirip 
tedbirli olması gerektiğini öğütleyen 
Atmaca, projenin emlak piyasasını olumsuz 
etkileyeceğini söyledi.

Emlakçılar, hükümetin uzun vadeli kredilerle dar gelirliyi konut sahibi yapma projesinden (Mortgage) 
pek umut değil. Bir bölümü, gecelik devalüasyonlarla büyük krizler yaşayan bir ülkede insanların uzun 
vadeli kredi riskinin altına girmeyeceği görüşünü ileri sürerken, bazı emlakçılar dar gelirlinin ne kadar 
uzun vadeli olursa olsun ödeme gücünün konut edinmeye yetmeyeceğini vurgularken, "Dar gelirli 30 
yıl borç ödemeyi göze alamaz. Geliri iyi olanlar zaten diledikleri zaman nakit alma şansına sahip. Kredi 
olanağından önce insanların gelir seviyesinin yükseltilmesinin çaresine bakılmalı” diye konuşuyor.

Çöp sadece görüntü kirliliği değil 
hastalık riski de taşıyor 

Tarihi yapıların bulunduğu 'Şahinbey 
İlçesi'nin tarihi dokusuyla değil 
de çöpleriyle konuşulmasının, ilçe 
halkını rahatsız etmesinin yanı sıra bu 
çöplerin salgın hastalıklara da neden 
olabileceği endişesini taşıdıklarını ifade 
ederken, "Yıllardır çöplük görüntülerini 
unutmuştuk. Ancak 21. yüzyılda yeniden 
çöplüklerle karşılaşmak ilerleyen 
bir kentte gerileyen görüntülerle 

karşı karşıya kalmamıza neden oldu. 
Çöplüklerin tek rahatsız eden yanı 
görüntü kirliliği değil. Hastalık riski de 
taşıması. Eski pazaryerinden Kırkayak 
Parkı'na kadar kentin muhtelif yerlerinde 
çöplük ve çöp görüntüleri görmek 
mümkün. Hayvanların bu çöplükleri 
karıştırması ve ondan sonra başka 
yerlere gitmesi belki bugün için bir 
risk değil. Ancak havaların ısınmasıyla 
birlikte bu çöplüklerin devam etmesi ilçe 
halkının sağlığını riske sokar" dedi.

Şahinbey çöp cenneti oldu 
Çöp konteynerlerinin kaldırıldığı pilot bölgeler başta olmak üzere 

Şahinbey İlçesi'nin dört bir yanında çöp yığınları görmeye alıştıklarını 
söylerken vatandaşlar, "Gaziantep'in en güzel mekanları çöplüğe 
dönüştü. Yıllardır alışık olmadığımız bu görüntüler, marka kent 
Gaziantep'i ilkel bir kent görünümüne dönüştürdü" diye konuştu.

Tarım İl Müdürü İbrahim Yılmaz, 
çiftçilere 100 bin zeytin, 10 bin kiraz, 
25 bin de aşılı bağ fidanı dağıtacaklarını 
söyledi. Yılmaz, dağıtımı yapılacak 
fidanların bir hafta içerisinde ihale 
yolu ile satın alınarak çiftçilere 
dağıtıma başlanacağını ifade etti. Fidan 
dağıtımı konusunda, çeşitlilikten çok 
bölgenin tarım potansiyelinin göz 
önünde bulundurulduğuna dikkat 
çeken Yılmaz, şu bilgileri verdi: "Bu 
yıl, dağıtımını yapacağımız fidan 
çeşitleri az. Ancak, bölgemiz için çok 
önemli olan türlerin dağıtımına öncelik 
veriyoruz. Bilindiği gibi zeytin ve 
bağcılık bölgemiz için çok önemli ve 
binlerce çiftçimizin geçim kaynağını 
oluşturuyor. Amacımız, bu alanlarda 
kaliteli ve bölgeye uygun fidanları 
çiftçimize dağıtarak, üretim artışı 
sağlayabilmek. Kiraz üretimi de son 
yıllarda önemli ölçüde artış gösterdiği 
için kiraz fidan dağıtımına önem 
veriyoruz. Diğer türleri ise çiftçilerimiz, 
istedikleri fidan üretme çiftliklerinden 

satın alabilme imkanına sahipler. Bu 
konuda hiç bir sıkıntı yok."

İlkbahar dikimlerinin 20 Şubat'tan 
itibaren başlayacağını ve fazla talep 
olması durumunda yeniden fidan 
talebinde bulunulabileceğini kaydeden 
Yılmaz, şunları söyledi: "İlkbahar 
dikimlerinin, 20 Şubat'tan itibaren 
başlayacağını tahmin ediyoruz. 
Çiftçilerimiz, dikim konusunda 
çok dikkatli olmalı ve dikimlerini 
zamanında yapmalıdır. Zamanından 
önce veya sonra yapılan dikimlerde, 
fidanların kuruma riski çok fazla. 
Bu arada, çiftçilerin fidan talebinin 
bizim dağıtımını yapacağımızdan fazla 
olması durumunda yeni bir alım yapıp, 
ihtiyaca cevap vereceğiz. Fidanları 
çiftçilerimize yüzde 50 indirimli fiyatla 
vereceğiz. Fidan ücretlerinin yüzde 
50'sini İl Özel İdaresi karşılayacak." 
Yılmaz, 2003 ve 2004 yıllarında 
çiftçilere 280 bin zeytin, 60 bin aşılı bağ 
fidanı, 15 bin de kiraz fidanı dağıtımı 
yapıldığını sözlerine ekledi.

Çiftçiye 100 bin zeytin, 10 bin kiraz 
25 bin de aşılı bağ fidanı dağıtacak 

Mortgage büyük Mortgage büyük 
bir avantaj, ama... bir avantaj, ama... Emlakçılar 

umutlu değil... 
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7524 SAYILI KANUNLA YAPILAN VERGİ 
DÜZENLEMELERİ ÖZETLE AŞAĞIDAKİ 
GİBİDİR.

A) KURUMLAR VERGİSİ KANUNUNDA 
YAPILAN DEĞİŞİKLİKLER

Geçmiş yıl zararlarının asgari kurumlar vergisi 
matrahına ulaşırken indirim olarak dikkate alınıp 
alınmayacağına dair madde metninde herhangi 
bir hüküm yer almamaktadır. Bu konunun 
Hazine ve Maliye Bakanlığı tarafından yapılacak 
açıklama ile netlik kazanması gerekmektedir.

Bu düzenleme 2025 yılı ve izleyen vergilendirme 
dönemlerinde elde edilen kazançlara, özel 
hesap dönemine tabi olan kurumların ise 2025 
takvim yılında başlayan özel hesap dönemi ve 
izleyen vergilendirme dönemlerinde elde edilen 
kazançlarına uygulanmak üzere yayımı tarihinde 
yürürlüğe girecektir.

Küresel Asgari Vergi Uygulamasının Getirilmesi
Bu Kanunun 37 ila 49 uncu maddeleriyle, 

farklı ülke uygulamaları ile OECD nezdinde 
yayımlanan Model Kurallar ve Rehberler de 
dikkate alınmak suretiyle, Kurumlar Vergisi 
Kanununa “Yerel ve Küresel Asgari Tamamlayıcı 
Kurumlar Vergisi ve Geçici Maddeler” başlıklı 5. 
Kısım eklenmiştir.

Buna göre, dünya genelinde elde ettikleri yıllık 
konsolide hasılatı 750 milyon Avro karşılığı Türk 
Lirasını aşan çok uluslu işletmelerin asgari %15 
oranında vergi ödemesi sağlanmaktadır. Kapsama 
giren şirketlerin efektif kurumlar vergisi oranının 
%15’in altına düşmesi durumunda, tamamlama 
amaçlı ek vergi alınması öngörülmektedir.

Anılan düzenleme kapsamında, mevcut 
düzenlemeler itibarıyla dört kısımdan oluşan 
Kurumlar Vergisi Kanununa “Yerel ve Küresel 
Asgari Tamamlayıcı Kurumlar Vergisi ve Geçici 
Maddeler” başlıklı beşinci kısım eklenmekte 
ve bu Kısımda Kanun kapsamına giren çok 
uluslu işletmelerin mükellefi oldukları yerel ve 
küresel asgari tamamlayıcı kurumlar vergisinin 
konusuna, mükelleflerine, matrahına, vergi 
oranına, istisna ve muafiyetlerine ve söz konusu 
verginin uygulanmasına yönelik diğer hususları 
içeren düzenlemelere yer verilmektedir.

Bu düzenleme ile yapılması öngörülen 
düzenlemeler özetle aşağıdaki gibidir:

Nihai ana işletmesinin konsolide finansal 
tablosundaki yıllık konsolide hasılatı, gelirin 
raporlandığı hesap döneminden önceki dört 
hesap döneminin en az ikisinde 750 milyon 
Avro karşılığı Türk Lirası sınırını aşan çok 
uluslu işletme gruplarına ait bağlı işletmelerin 
ilgili hesap dönemindeki kazançları, yerel ve 
küresel asgari tamamlayıcı kurumlar vergisinin 
konusunu oluşturmaktadır.

Hesap döneminin 12 aydan farklı olması 
durumunda, hesaplanan konsolide hasılatın 
bir yıla iblağ edilmesi ile tespit olunan tutar, bu 
kapsamdaki hasılat sınırının tespitinde dikkate 
alınacaktır.

Çok uluslu işletme grupları için vergi yükü, 
her hesap dönemi için ülkesel bazda ayrı ayrı 
hesaplanacaktır.

Çok uluslu işletme grubunun ülkesel bazlı vergi 
yükü hesaplamasında, o ülkede bulunan bağlı 
işletmelerin bir hesap dönemi için düzeltilmiş 
kapsanan vergileri dikkate alınacaktır.

Bir bağlı işletmenin ilgili hesap dönemine 
ilişkin işletme bazlı kazanç veya zararı, finansal 
muhasebe net kazanç veya zararına belirli 
düzeltmeler yapılarak tespit olunacaktır.

Çok uluslu bir işletme grubunun her bir hesap 
dönemi için ülkesel bazlı vergi yükü; o ülkede 
bulunan bağlı işletmelerinin düzeltilmiş kapsanan 
vergilerinin toplamının, o ülkede bulunan bağlı 
işletmelerinin ülkesel bazlı kazanç toplamına 
bölünmesi suretiyle bulunmaktadır. Asgari 
kurumlar vergisi oranı ile ülkesel bazlı vergi yükü 
oranı arasındaki fark, küresel asgari tamamlayıcı 
kurumlar vergisi oranıdır. Ülkesel bazlı vergi 
yükünün asgari kurumlar vergisi oranını aşması 
halinde ise küresel asgari tamamlayıcı kurumlar 
vergisi hesaplanmayacaktır.

Küresel asgari tamamlayıcı kurumlar vergisi, 
küresel asgari tamamlayıcı kurumlar vergisi 
matrahı üzerinden hesaplanır. Küresel asgari 
tamamlayıcı kurumlar vergisi matrahı ise net 
ülkesel bazlı kazanç toplamından; o ülkede 
bulunan bağlı işletmelerin çalışanlarının yıllık 
toplam brüt ücretlerinin %5’i ile maddi duran 
varlıklarının net defter değerinin %5’inin 
indirilmesi suretiyle tespit olunacaktır.Sürecek

Finansman maliyetleri 
yüksek olsa da krediye 
erişim engellenmemeli

Konuşmasının devamında 
enflasyonun önceliklendirildiği 
bu süreçte işletmelerin ayakta 
kalması ve bu süreci minimum 
hasarla atlatmaları gerektiğini, aksi 
takdirde bu tehdidin toplumsal 
hasarının çok daha büyük olacağını 
vurgulayan Yıldırım, şöyle devam 
etti: “İş dünyası olarak bu süreçte 
fiyat istikrarını sağlamak için 
her türlü yükü omuzlarımızda 
taşıyoruz. Her geçen gün daha 
da ağırlaşan maliyetlerin üzerine 
yeni vergi düzenlemeleri ve 
zamların gelmesi omuzlardaki 
bu yükü daha da ağırlaştırıyor. 

Üstelik kredi kullanımımız, hem 
yüksek faiz oranları hem de miktar 
sınırlamaları nedeniyle sınırlı kalıyor. 
Şirketlerimizin ayakta kalması 
için ticari krediler üzerindeki 
sınırlamalar kaldırılmalı. Finansman 
maliyetleri yüksek olsa da, krediye 
erişim engellenmemeli.”

Enflasyon muhasebesi konusundaki 
talperlerimiz dikkate alındı
Enflasyon muhasebesi uygulaması 

hakkında yapılan düzenlemeden 
memnuniyet duyduklarını da dile 
getiren Başkan Yıldırım, “Gaziantep 
Ticaret Odası olarak TOBB 
Yönetimi dâhil her platformda dile 
getirdiğimiz ve çözüm noktasında 
adım atılmasını talep ettiğimiz 
enflasyon muhasebesi konusunda 

taleplerimizin dikkate alınmasından 
memnuniyet duyduk.

Yapılan düzenlemeyle birlikte 2023 
sonu itibarıyla cirosu 50 milyon 
liranın altında olan işletmelerimizin 
2024 yılı ikinci ve üçüncü geçici vergi 
dönemlerinde enflasyon düzeltmesi 
yapmasına gerek olmayacak. Ayrıca 
yatırım yapan mükelleflere enflasyon 
düzeltmesinde kolaylık sağlayacak 
formüller üzerinde de çalışılacak.

GTO ağustos ayı olağan meclis 
toplantısı; Meclis Başkanı M. 
Hilmi Teymur başkanlığında 
Yönetim Kurulu, Meclis ve Disiplin 
Kurulu üyelerinin katılımıyla 
yapıldı. Toplantının açılışında 
yaptığı konuşmada bu yıl 6.’sı 
düzenlenecek Gaziantep Alışveriş 

Günleri’ne değinen Meclis Başkanı 
M. Hilmi Teymur, “Geleneksel hale 
getirdiğimiz Gaziantep Alışveriş 
Günleri’nin 6.’sına 12 Ekim’de start 
veriyoruz. 12-20 Ekim tarihleri 
arasında düzenleyeceğimiz bu 
etkinlik boyunca işletmelerimiz 
belirledikleri oranda indirim 
sağlayarak satışlarına devam edecek. 
Amacımız sektörlere hareketlilik 
sağlamak, ticareti canlandırmak 
ve halkımızı da bu vesileyle uygun 
fiyatlı ürünlerle buluşturmak… 
Bu etkinlikle hem sektörler hem 
de tüketiciler adına maksimum 
fayda sağlamayı arzuluyoruz. 
Ben şimdiden tüm üyelerimizi 
kampanyaya dâhil olmaya davet 
ediyorum.” dedi. Haber Merkezi

İşsizlik artıyor, tüketici güveni azalıyor

Siyaset halk için yapılır, bir 
zenginleşme yeri değil

Belediyenin gelir kapısı olarak 
görülmemesi gerektiğini dile getiren 
Şencan, ‘’Siyaset halk için yapılır, bir 
zenginleşme yeri değil. Bunu daha öncede 
söyledim hatta hakkımda dava bile açıldı. 
Yine söylüyorum; siyaset zenginleşme 
yeri değil. Onun için metal yorgunluk bir 
şekilde devam ediyor. İşin ilginç tarafı 
araçları plakaları ile birlikte söylüyoruz, 
bunlar çözüm olarak araçları başka plakalı 
araçlarla değiştiriyorlar’’ tespitini yaptı. 

Konuyu mecliste 
dile getireceğim

Belediyenin parasının halkın 
parası olduğunu dile getiren Şencan, 
‘’Belediyenin parası diye bir şey yok. 
Bu paralar, senin, benim, kardeşimizin, 
Vatan Mahallesi’ndeki, İbrahimli’deki 
ve Çıksorutta’ki vatandaşı parası. Kimse 
evinden belediyelere para getirmiyor. 
Dolayısıyla para halkın parası. Belediyeler 
görevi, kadın, gençlik, il gençlik kollarına 
başka siyasi partinin il başkanlarına veya 
danışmanlarına araç tahsis edip, onlara 
güzel görünmek değil. Bu konuyu mecliste 
de dile getireceğim’’ şeklinde konuştu. 
Haber Merkezi 

Belediyenin değil 
bu kentin parasını 
peşkeş çekiyorlar!

Güvenli ödeme sisteminin devreye 
girmesiyle dolandırıcılığın sona ereceğini 
kaydeden Ticaret İl Müdürü İsmail 
İncesoy, ‘’Artık ikin el araç alış satışlarda 
tüm paralar noterin emanet hesabına 
yatırılacak. Kişinin hesabına geçtikten 
sonra satış işlemi yapılacak. Bundan sonra 
elden verelim, havale yapalım gibi işlemler 
son bulacak’’ şeklinde konuştu. 

Ticaret Bakanlığı’nın ikinci el oto alım-
satım sektörünü takip ettiğini ifade eden 
İncesoy, ‘’6 bin kilometre ve 6 ay mevzusu 
nedeniyle piyasalar biraz yerine oturdu. 
Şu anda sıfır araçların ülkemizi girişi arttı. 
Sıfır araçlarda kampanyalar devam ediyor’’ 
ifadelerini kullandı.  

Tüketiciyi korumak için 
bu sistem devreye alındı
İncesoy, ‘’Noterden aracın devrini 

aldıktan sonra para vereceğim deyip de 
vermeyip veya başka hesaptan gönderelim 
deyip de göndermeyen dolandırıcılar 
vardı. Yeni sistemin devreye girmesiyle 
dolandırıcılık veya sahte para vermek son 
bulacak. Ticaret Bakanlığımız, tüketiciyi 
korumak için böyle bir sistemi devreye 
aldı’’ dedi. Haber Merkezi 

Güvenli ödeme 
sistemi ile birlikte 

dolandırıcılık sona erecek
Ülke genelinde olduğu 

gibi Gaziantep’te de işlerin 
yolunda gitmediğini kaydeden 
Binici, ‘’Gaziantep bir sanayi 
kenti olması ile birlikte aynı 
zamanda bir işçi kenti. Geçmiş 
dönemlerde bu şehir hem 
kültürel hem sosyal gelişim hem 
de üretimiyle Ortadoğu’nun 
merkezi konumunda yer alıyordu. 
Ancak son dönemde sanayi de ki 
çarkların yavaşlaması sonucunda 
üretim azaldı’’ tespitinde bulundu.

Gençler, yurt dışına gitmek 
için yoğun çaba harcıyor

Şehirdeki uyuşturucu sorununa 
değinen Binici, ‘’Alınan verilere 
göre uyuşturucu kullanım yaşı 
ilkokul seviyesine kadar düşmek 
üzere. Bu kentin geleceğinin çok 
iç açıcı olmadığının bir göstergesi. 
Ayrıca şehirdeki gençler, yurt 
dışına gitmek için yoğun 
çaba harcıyor. Genç sayısının 
azalması ilerleyen zamanlarda 
olumsuz sonuçlarını göreceğiz’’ 

açıklamasını yaptı. 
Ülkede siyaseti ortadan 
kaldırmaya çalışıyorlar

Türkiye’de siyasetin ortadan 
kaldırıldığını sözlerine ekleyen 
Binici, ‘’Aktif bir siyaset ortamı 
yaratmaya çalışıyoruz ama 
mevcut iktidar, siyasi anlamda 
toplumu nefessi bırakmak için 
antidemokratik tüm gücünü 
sonuna kadar kullanıyor. Bu 
konuda tüm yasaları devreye 
sokuyor. İşine geldiğinde yasaları 
tanıyan, işine gelmediğinde ise 
tanımayan bir iktidar ile karşı 
karşıyayız’’ dedi. 

Yüzlerce insan halay 
çektiği için göz altına alınıyor

Yasama, yürütme ve yargının 
bir kişide birleştiğini ifade eden 
Binici, ‘’Şu anda siyasetin bir 
etken olduğunu söylememiz 
mümkün değil. Travmalardan 
tutunda çatışmalara, eğitimden 
sağlığa kadar toplum bunun 
çok ağır sonuçlarını yaşıyor. Bu 

iktidar suni gündemler yaratmak 
ve toplum içerisinde yapay 
konular üretmekte uzman. Son 
iki aydan beri Kürt halkının 
halaylarına saldırmaya başladılar. 
Yüzlerce insan halay çektiği için 
göz altına alınıyor’’ hatırlatmasını 
yaptı. 

Siyaseten ciddi bir irade 
ortaya koymamız gerekiyor

Binici, ‘’AKP-MHP’ye körü 
körüne bağlı olan kesimlere 
sesleniyorum; gelinen noktada 
her şeyin sonuçlarını çok ağır 
ödüyorsunuz. Eğer gençlerimiz 
yurt dışına kaçmak için fırsat 
kolluyor ve ‘Sınırlarda yurt dışına 
kaçmak üzere yakalananlar’ gibi 
haberlere denk geliniyorsa o 
zaman burası yaşanılacak bir ülke 
olmaktan çıktı. Lakin günümüzde 
insanlar bu tür haberlere çok 
da önem vermiyor. O yüzden 
siyaseten ciddi bir irade ortaya 
koymamız gerekiyor’’ eleştirisinde 
bulundu. Haber Merkezi 

Antep halkı ağır vergi 
yükü altında eziliyor

İddialara göre katil zanlısı manav, 10 yaşındaki 
çocuğu 'fazla ses yaptığı' gerekçesiyle pompalı 
tüfek ile vurarak ağır yaraladı. Çevredeki kişilerce 
hızlıca yakınlardaki özel bir hastaneye götürülen 
çocuk, tüm müdahalelere rağmen hayatını 
kaybetti.

Hayatını kaybeden 10 yaşındaki çocuğun 
cenazesi, Gaziantep Adli Tıp Kurumu Morgu'na 
kaldırıldı. Katil zanlısının ise kaçtığı bildirildi. 
Kaçan katil zanlısını yakalamak için çalışmalar 
başlatıldı. Sputnik

Aramızdaki katil ruhlular!

İdlib Valiliği'ndeki en savunmasız 
toplulukları desteklemek amacıyla, 
Uluslararası Göç Örgütü (IOM) ve 
Avrupa Birliği, Uluslararası İnsani 
Yardım Derneği (İYD) ile iş birliği 
içinde 28 kampta 31.500'den fazla 
kişiye hayati yardım sağladı.

Mayıs 2023 ile Temmuz 2024 
arasında IOM’nin sınır ötesi 
operasyonlarının bir parçası 
olarak uygulanan proje, insani 
yaşam koşullarına uygun barınma 
birimlerinin kurulmasını, su, 
sanitasyon ve hijyen (WASH) 
hizmetlerinin iyileştirilmesini 
ve çok amaçlı nakit yardımının 
sağlanmasını mümkün kıldı.

Bölgede hala çadırlarda yaşayan 
800.000 kişi varken, üç ayrı 
kampta inşa edilen 871 yeni 
barınma ünitesi, 3.300 kişinin 
daha insani yaşam koşullarına 
kavuşmasını sağlayacak. Çelik 
çerçeve, yalıtım malzemesi, 
kilitlenebilir giriş ve güneş 
enerjisiyle çalışan aydınlatma 
sistemi içeren prefabrik üniteler, 
daha fazla dayanıklılık sunuyor. 
Her birim bir mutfak, oturma 

alanı, banyo ve tuvalet içeriyor.
Bu yardımı alan Khaled, "Bu 

üniteler, büyük bir fark yarattı 
–büyük bir psikolojik rahatlama 
sağladı. Artık zor koşullardan 
kaynaklanan gergin ruh halini 
yaşamıyoruz," diyor. Önceki zorlu 
koşullardan bahsederken, "Her 
yıl, çadırın uçmasını önlemek 
için etrafına taş koymak zorunda 
kalıyorduk," diye ekliyor.

IOM Türkiye Misyon Şefi Gerard 
Karl Waite, "Bu barınma üniteleri 
maliyet açısından verimli, 10 yıla 
kadar dayanaklı, ailelere daha fazla 
mahremiyet sağlıyor ve onları sert 
hava koşullarından koruyor" diyor.

IOM, barınma ünitelerini 
rehabilite edilen ve genişletilen 
su şebekelerine ve kanalizasyon 
ağlarına bağladı. Temiz suya 
doğrudan erişim, halk sağlığını 
korumak için hayati önem taşıyor; 
zira topluluklar, küresel olarak 
artan sıcaklıklar sebebiyle kolera 
salgınının ağır sonuçlarıyla 
yüzleşmişti.

IOM ayrıca 22 kampta su, 
sanitasyon ve hijyen altyapısını 

iyileştirdi ve hijyen kitleri dağıttı. 
IOM, hanelerden ve pazar 
yerlerinden atıkları toplayarak 
tarım ve gıda güvenliğine katkıda 
bulunan bir komposta dönüştüren 
Malzeme Geri Kazanım Tesisi gibi 
türünün ilk örneği olan bir atık 
yönetimi çözümü hayata geçirdi.

Bölgedeki 10 kişiden 7'sinin 
gıda güvencesizliği yaşadığı bir 
durumda, IOM, sekiz kampta 
ailelere temel ihtiyaçlarını güvence 
altına almaları için esneklik 
sağlayan çok amaçlı nakit yardımı 
dağıttı. Toplamda 1.589 haneye 
sekiz dağıtım turunda 1.144.300 
ABD doları dağıtıldı. Haneler, her 
turda 100 ABD doları aldı.

IOM Türkiye Misyon Şefi Gerard 
Karl Waite,"Dünyanın dikkatinin 
Suriye krizinden uzaklaştığı ve 
finansmanın en düşük seviyede 
olduğu bir dönemde, Avrupa 
Birliği’ne, IOM’nin hayati önem 
taşıyan girişimlerine verdiği 
destekten dolayı minnettarız. 
Sahip olduğumuz kaynaklarla 
daha fazlasını yapmaya kararlıyız" 
diyor. Haber Merkezi

Kuzeybatı Suriye'deki insani 
durum kötüleşmeye devam ediyor

Deprem ülkesi olduğumuz gerçeğini 
hatırlatan Kahramanmaraş merkezli 6 
Şubat depremlerinin üzerinden iki yıl 
bile geçmedi.  Yaşanan depremlerde 
resmi rakamlara göre 53 bin 537 kişi 
hayatını kaybetti, 107 bin 213 kişi de 
yaralandı. 

Kamu Harcamalarını İzleme 
Platformu (KAHİP), 6 Şubat 
depremi öncesi ve sonrası 
büyükşehir belediyelerinin afete 
yönelik bütçelerini mercek altına 
alan kapsamlı raporunu yayınladı. 
30 büyükşehir belediyesinin 2022-
2024 dönemindeki afet bütçelerini 
karşılaştıran rapor, yerel yönetimlerin 
afetlere ne ölçüde hazırlıklı olduğunu 
somut verilerle gözler önüne seriyor.

Rapora göre, afet bütçelerinde 
ciddi farklılıklar bulunuyor. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, 2024 yılında 
bütçesinin %8'ini afet için ayırarak bu 
alanda öne çıkarken, bazı büyükşehir 
belediyelerinde afet bütçelerinin 
toplam bütçeye oranı %1'in altında 
kalıyor. Özellikle deprem riski yüksek 
olan bölgelerde bütçe artışlarının 

beklenmesine rağmen, birçok 
belediyede bu oranın düştüğü dikkat 
çekiyor.

Afet bütçesine ayrılan oran çok 
düşük

Rapor, büyükşehir belediyeleri ve su-
kanalizasyon idarelerinin bütçelerini 
değerlendirerek, 2022 yılında toplam 
bütçelerinin sadece %3,42’sini 
afetlerle ilgili hedeflere ayırdıklarını, 
bu oranın 2023 yılı için % 3,10 
olarak bütçelendiğini ve 2024 yılında 
ise bütçeden % 3,22 oranında pay 
ayrıldığını gösteriyor ve bunun çok 
düşük bir oran olduğunu belirtiyor.

Raporda ayrıca, büyükşehir 
belediyelerinin afet bütçelerinin 
dağılımına da yer veriliyor. Risk 
azaltma ve müdahale bütçeleri 
ayrı ayrı incelendiğinde, yerel 
yönetimlerin daha çok müdahaleye 
yönelik harcamalara ağırlık verdiği, 
risk azaltmaya ise yeterli kaynağın 
ayrılmadığı belirtiliyor. Ayrıca, 
yerel yönetimlerin risk azaltmaya 
ayırdıkları bütçenin neredeyse 
yarısının kentsel dönüşüm ile ilgili 

olmasının rant amacına işaret 
edebileceği vurgulanıyor. Raporda, 
rant odaklı kentsel dönüşüm 
yaklaşımının terk edilmesi ve 
bölgenin coğrafi, kültürel ve sosyolojik 
özelliklerini dikkate alan çevreye 
duyarlı, enerji tasarruflu, yeşil binalar 
ve dirençli kentler yaratılabilmesi 
için yerel yönetimlerin bütçelerinin 
yetersiz olduğu ve Merkezi Yönetim 
ile yerel yönetimler arasında iş birliği 

yaklaşımıyla ek bütçe yaratılmasının 
gereği vurgulanıyor.

KAHİP, bu raporla yerel 
yönetimlerin afet hazırlık 
süreçlerindeki eksikliklere dikkat 
çekmeyi ve kamuoyunu bu konuda 
bilinçlendirmeyi amaçlıyor. Platform, 
aynı zamanda karar alıcılara yönelik 
somut önerilerde bulunarak, 
afetlere hazırlığın ve risk azaltma 
çalışmalarının önemini vurguluyor.

Yerel belediyeler risk azaltmaya yeterli kaynak ayırmıyor


